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Folketingsmedlem Mette Gjerskov (S) har den 15. oktober 2018 stillet mig føl-

gende spørgsmål, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. S 118: 

Mener ministeren, at det er rimeligt, at p-afgifter på private områder er steget 

så meget, at de nu visse steder, bl.a. Onepark-parkeringsområder i Roskilde, er 

på 795 kr., hvilket er et beløb, der kan vælte mange familiers månedlige bud-

get? 

Svar: 

Størrelsen på parkeringsafgifter pålagt af private selskaber er ikke nærmere 

reguleret i lovgivningen, da det er et aftaleretligt spørgsmål. Det betyder, at 

ejeren af en privat ejendom som led i sin almindelige råden over ejendommen, 

selv kan bestemme, om der skal opkræves en afgift for overtrædelse af fastsatte 

vilkår for parkering, og hvad afgiftens pålydende i så fald skal være. Det kræver 

dog, at ejeren har skiltet tydeligt hermed. 

Da der er tale om et aftaleretligt spørgsmål, vil domstolene kunne tage stilling 

til, om den beløbsmæssige størrelse af en afgift efter den almindelige aftaleret 

er urimelig. 

Jeg finder ikke anledning til at regulere afgifternes størrelse for parkeringsaf-

gifter pålagt af private parkeringsselskaber, når de er pålagt med rette. Der-

imod er jeg optaget af, at bilisterne ikke skal acceptere at få parkeringsafgifter, 

som ikke er pålagt med rette. Det er også baggrunden for, at den private parke-

ringsbranche per 1. juli 2018 ved lov er blevet pålagt at oprette et parkerings-

klagenævn, som uafhængigt kan behandle klager over parkeringsafgifter pålagt 

på offentligt tilgængeligt privat område. 

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 
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